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Man gik derefter til: 

Anden behandling af forslag til lov om for- 
længelse af lov nr. 55 af 29. februar 1952 om 
ændring i lov om motorkøretøjer m. v. [traktor- 
loven]. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2689; . udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp. 329). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredie behandling sattes 
til forhandling under eet. 

Wiggo Larsen: Da udvalgets ordfører, det 
ærede medlem hr. Victor Gram, er forhin- 
dret i at være tilstede, skal jeg tillade mig 
på udvalgets vegne at oplyse, at udvalget 
har behandlet lovforslaget i fire møder, 
har haft samråd med justitsministeren og 
modtaget deputationer. Udvalget har dis- 
kuteret spørgsmålet om at indføre en ad- 
gang til dispensation fra lovens bestem- 
melser om traktorkørsel, forså vidt angår 
mælkekørsel for udflyttere, men da der 
ikke har kunnet opnås enighed herom, ind- 
stiller udvalget lovforslaget til vedtagelse 
uforandret. 

Justitsministeren (Hans Hækkerup): Jeg 
takker udvalget for den enstemmige ind- 
stilling. V  

Med den højtærede formands tidligere 
givne tilladelse vil jeg gerne gøre et par 
bemærkninger ved behandlingen af dette 
lovforslag om det tidligere rejste problem 
om marksprøjtningsaggregater. Den 14. ok- 
tober i fjor meddelte justitsministeriet af- 
slag på et konkret andragende om indregi- 
strering af en Land-Rover, der var for- 
synet med aggregat til mark- og havesprøjt- 
ning. Afslaget var begrundet med, at køre- 
tøjet, når det medførte medhjælpere og 
maksimal vædskemængde, blev overbelastet 
i betydelig grad, og en indhentet udtalelse 
fra det engelske firma gik ud på, at dette 
under ingen omstændigheder kunne god- 
kende en sådan overbelastning. Om denne 
konkrete afgørelse blev dér udsendt med- 
delelse til de motorsagkyndige. Denne med- 
delelse omfattede også Willys jeeps, for hvil- 
ke tilsvarende forhold gjorde sig gældende. 

Spørgsmålet er blevet rejst overfor mig af 
det ærede medlem hr. From og har også 
her i tinget været nævnt af et andet æret 
medlem af partiet venstre. 

Vi har nu, forså vidt angår Willys jeeps, 
indhentet en erklæring, som går ud på, at 
disse køretøjer under forudsætning af en 
styrkelse af fjedersystemet både i bag- og 
foraksel kan tåle denne større belastning, 
hvorom der har været tale, og justitsmini- 
steriet har på grundlag heraf givet tilladelse 
til godkendelse af en ændret type overens- 
stemmende med den afgivne fabrikserklæ- 
ring. Derimod ligger det lidt anderledes med 
Land-Rover, hvor der vel foreligger en 
garantierklæring, men denne indeholder så 
mange forbehold, at ministeriet nærmere 
må overveje sagen, før en afgørelse kan 
træffes. Jeg kan imidlertid love, at afgø- 
relsen hurtigt vil blive truffet. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til tredie 
behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredie behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
tillæg til lov om opførelse af arbejderboliger 
på landet (vedr. maksimumsbeløb for bygge- 
lån m. m.). 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3275; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp. 321). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredie behandling 
sattes til forhandling under eet. 

Ordføreren (Th. Mikkelsen): Der har 
været afholdt to møder, og udvalget har 
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[Th. Mikkelsen.] 
haft  samråd med landbrugsministeren. Man 
har stillet ministeren en hel del spørgsmål 
i forbindelse med lovgivningen om arbej- 
,derboliger 'på landet; såvel spørgsmålene 
som svarene er optrykt i betænkningen. 

Jeg kan på hele udvalgets vegne anbefale 
- lovforslaget til vedtagelse. 

Landbrugsministeren (Smørum): Jeg tak- 
ker udvalget for den enstemmige indstil- 

I ling om vedtagelse af lovforslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets 88 1 - 8  og dets overgang til 
tredie behandling 
mdtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, a,t lovforslaget 
går direkte til tredie behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse imod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den følgende sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til 'lov om 
ændring af lov nr. 215 af 12. april 1949 om 
bekæmpelse af smitsomme sygdomme hos bier 
og om foranstaltninger til biavlens fremme. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3167; udvalgets betækning findes i tillæg 
B. sp. 317). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med. denne sag 
foretages den følgende sag på dagsordenen; 
nemlig: 

Anden behandling af forslag til lov om be- 
skyttelse af bier mod giftige plantebeskyttelses- 
midler. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3167; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp. 317). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer, de stillede 
ændringsforslag samt spørgsmålet om lov- 
forslagenes overgang til tredie behandling 
sattes til forhandling under eet. 

Ordføreren (Öhr. Thomsen): Udvalget har 
afholdt tre møder og har haft samråd med 
ministeren og ministerens sagkyndige. 

Udvalget kan i det store og hele tiltræde 
forslaget til lov om bekæmpelse af smit- 
somme sygdomme hos bier, som det forelig- 
ger. Landbrugsministeren har stillet et æn- 
dringsforslag til lovens § 7, hvorefter ordene 
홢for ejerens regning". udgår; dette betyder 
den lettelse for biavleren, at den tilsyns-, 
førende ikke kan pålægge ham udgifter i 
tilfælde, hvor tilsynsmanden skønner, der 
bør foretages forskellige foranstaltninger. 

Endelig har udvalget ment, at man burde 
efterkomme binævnets indstilling, og ud- 
valget tiltræder enstemmigt, at det i lovfor- 
slaget nævnte beløb, 115 000 kr., forhøjes 
til 140 000 kr. Herved mener vi, de øko- 
nomiske muligheder skulle være tilstede for, 
at der kan foretages rationel bekæmpelse 
af smitsomme sygdomme hos bier. 

Til det næste lovforslag foreligger der kun 
to små ændringsforslag, begge stillet af 
landbrugsministeren. Det første - ændrings- 
forslag går ud på, at loven underkastes 
revision i fòlketingsåret 1956-57, og æn- 
dringsforslag nr. 2 går ud på, at anmeldelses- 
fristens udløb fastsættes til udgangen af 
april måned. 

Med disse ændringer kan udvalget ind- 
stille begge lovforslag til vedtagelse. 

Landbrugsministeren (Smørum): Jeg er 
enig i de stillede ændringsforslag og takker ' 
udvalget for den enstemmige indstilling om 
begge disse lovforslags endelige vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Der foretoges først afstemning vedrørende 
forslag til lov om ændring af lov nr. 215 af 
12. april 1949 om bekæmpelse af smitsomme 
sygdomme hos bier og om foranstaltninger 
til biavlens fremme. 

Ændringsforslagene nr. l  og 2, § 1, således 
ændret, og §§ 2 og 3 
vedtoges uden afstemning. 


